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Iisalmen Elinkeinoryhmä 
Muistio 5.4.2024 klo 14.00 – 15.28,  

Iisalmen kaupungintalo 2.krs Aho tai Teams 

Kalevi Hilli, Ylä-Savon Teollisuus ry, puheenjohtaja 
Jukka Ryhänen, Iisalmen kaupunki 
Kati Åhman, Iisalmen kaupunki 
Anne-Mari Heikkinen, MTK Iisalmi ry 
Mervi Vidgren, Savonia AMK, etänä  
Jukka Hyvönen, Iisalmen yrittäjät ry 
Janne Raati, Iisalmen Yrittäjät ry 
Jarmo Ronkainen, Iisalmen kaupunki  
Terho Savolainen, Iisalmen kaupunki, sihteeri 
Kari Puumalainen, Ylä-Savon Ammattiopisto, etänä  
Milja Bovellan, Iisalmen seudun yrittäjänaiset ry 
Heikki Vienola, Savon Ammattiopisto 
Saara Julkunen, Itä-Suomen yliopisto 
Siamäk Naghian, Genelec / Kauppakamari 
 

1. Kokouksen avaus  

• Jukka Ryhänen avasi kokouksen klo 12.00. Valittiin puheenjohtajaksi 
vuodelle 2024 Kalevi Hilli / Ylä-Savon Teollisuus ry. Sihteerinä toimii 
Terho Savolainen / Iisalmen kaupunki 

• Todettiin läsnäolijat. Kaupunginhallituksen edustaja on jatkossa Jukka 
Ryhänen, Iisalmen yrittäjien toinen edustaja Janne Raati ja Itä-Suomen 
yliopiston edustajana Saara Julkunen. Merkittiin vaihdokset tiedoksi. 

2. Edellisen kokouksen muistio 

• Keskusteltiin lyhyesti Nivalan vierailusta, positiivinen kokemus ja hyvä 
benchmark-paikka etenkin Teollisuuskylä-toiminnan osalta 

3. Kaupungin tilannekatsaus ajankohtaisista asioista 

• Kaupunginjohtaja 
• Jarmo Ronkainen totesi taantuman olevan päällä, työllisyys on 

heikentynyt. Kaupungissa on kuitenkin kiinnostusta edelleen 
liikerakentamisen hankkeisiin Prisman läheisyydessä.  

• Te2024 uudistuksen valmistelu etenee, lautakunta aloittaa lokakuussa ja 
toiminnan käynnistys tammikuussa 2025 

• Lakot onneksi päättyvät, mutta sumeat näkymät jatkuvat tulevina 
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kuukausina 

• Elinkeinojohtaja  
• Terho Savolainen täydensi kaupungissa olevan käynnissä myös isoja 

teollisia investointeja ja hyvää tulevaisuuden uskoa, vaikka tämän 
hetken tilanne on haasteellinen 

• Kaupunki on mukana Business Centerin Draft-ohjelmassa, jossa uusille 
liikeideoille tarjotaan asiantuntijasparrausta ja pientä rahallista tukea 
1000 – 3000€. Vaatimuksena on uusi liikeidea, joka toteutetaan 
Iisalmessa 

• Keskustelua 
• Keskusteltiin Hyvinvointialueen suunnitelmista, palveluverkon 

leikkauksiin otetaan kantaa laajalla rintamalla sekä kunnista että 
elinkeinoelämästä. Toivotaan, että suunnitelmiin voidaan vielä vaikuttaa. 
Terveyspalvelut ovat elinvoiman kannalta tärkeitä 

• Savoniasta nostettiin esille myös koulutuksen näkökulma, sosiaali- ja 
terveydenhuoltoalojen vetovoima on selvästi laskenut viime aikoina. 
Henkilöstön osaamistasosta ja sitoutumisesta pitäisi huolehtia 
paremmin pidemmällä aikavälillä. 

4. Ryhmän jäsenten ajankohtaiset asiat ja terveiset kaupungille 

• Iisalmen yrittäjät kertoi tunnelmien olevan mollivoittoisia tällä hetkellä, 
kysyntä on heikkoa ja lakot eivät auta asiaa. Parannusta odotetaan 
viimeistään ensi vuoden alussa, toivottavasti aiemmin 

• Yrityspuistohanke on saatu käyntiin, siinä selvitetään kärkiyritysten 
toimintaa esittelevän kohteen rakentamista Iisalmen keskustaan. Se 
voisi olla uusi vetovoimatekijä alueella. 

• YSAO kertoi käynnistävästä yhteistyöstä intialaisen oppilaitoksen 
kanssa. Intiasta saadaan osaavia henkilöitä metallialalle ja YSAO auttaa 
heitä käynnistämään maatalousalan koulutusta 

• Englanninkieliseen konetekniikan koulutukseen on saatu yli 80 
hakemusta pääosin ulkomailta, haku jatkuu vielä jonkin aikaa 

• MTK kertoi maatilojen polarisaation jatkuvan, mutta investointejakin 
tiloilla edelleen tehdään. Kansainvälisiä työnhakijoita maaseudulle olisi 
yllättävän paljon tulossa, se on jopa ongelma hakemusten käsittelijöille 

• Savonia nosti esille huoltovarmuuskeskustelua maaseudun 
elinvoimanäkökulmasta, ruokahuolto on tärkeää turvata 

• KV-näkökulmasta Savoniallakin on useita kv-koulutusohjelmia 
tekniikassa, sote-alalla ja liiketaloudessa, näissä voisi tehdä tiiviimpää 
yhteistyötä YSAOn kanssa jotta opiskelijat kiinnittyvät alueen 
yrityskenttään 

• Kuopion ja Varkauden kanssa on käynnistetty kaavoittajapulaan 
vastaavaa koulutusratkaisua, tämä voisi olla kiinnostava Iisalmellekin 
tulevaisuudessa 
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• Seuraavassa kokouksessa voitaisiin esitellä Savonian uutta strategiaa 
hieman tarkemmin 

5. Teema: Osaavan työvoiman saatavuus 

• YHESSÄ – osaamisen kehittämisen mallin ajankohtaiset asiat 
• Kestech-teknologia-alan malli alkaa jo toimia käytännössä, muille 

toimialoille on perustettu nyt vastaavia osaamisen kehittämisen alustoja 
(luonnonvara- ja logistiikka-alat) 

• Pidemmän tähtäimen koulutustarpeiden ennakointia ja kartoitusta 
kehitetään edelleen, Savonia ja YSAO tekevät tässä yhteistyötä 

• Seuraava pyöreän pöydän kokous toukokuussa on tarkoitus pitää 
aiempaa keskustelevampana 

• TE 2024 uudistuksen valmistelutilanne ja yrityskentän toiveiden 
kokoaminen 

• Terho Savolainen kertoi valmistelun etenevän hyvää vauhtia Ylä-
Savossa ja toukokuun loppuun mennessä pitäisi olla tiedossa jo melko 
tarkat suuntaviivat toiminnan toteutukselle. Syksy on sitten käytännön 
tason valmisteluja kohti vuoden vaihteen starttia 

• Yrityskentältä halutaan kerätä tietoja ja palautetta tulevaisuuden 
työllisyyspalveluista. Ryhmän jäsenet pitivät ajatusta kohdistetusta 
kyselytutkimuksesta hyvänä ja sitä jaetaan mielellään eteenpäin. 
Kyselyssä on hyvä olla sekä valmiita monivalintakysymyksiä että avoimia 
vastauksia. 

• Kyselyä tulisi jakaa myös maaseutuyrityksille esim. Maaseutupalveluiden 
kautta 

• Savonia toivoi pääsevänsä mukaan myös kotouttamisen 
valmisteluryhmään, tämä otetaan työn alle 

• Elinkeinoryhmän rooli ja toimenpiteet 
• Keskustellaan seuraavassa kokouksessa ensimmäisen toimintavuoden 

kokemuksista ja miten elinkeinoryhmän toimintaa kehitetään eteenpäin 

6. Muut asiat 

• Ylä-Savon tulevaisuustyöpaja pidettiin 22.3.2024 

7. Seuraavat kokousajat vuodelle 2024 

• Kokousajat vuodelle 2024 
• 3.6.2024 klo 13 – 14.30 
• 2.9.2024 klo 13 – 14.30 
• 26.11.2024 klo 13 – 14.30 
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8. Kokouksen päätös 
 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 15.28 
 
 
Muistion kirjasi 
 
 
Terho Savolainen 
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